Red Banner

AWARD CITATION

For Guards Sergeant YARMOLENKO FEDOR YAKOVLEVICH
Mortar crew commander, rifle battalion, 153 Guards rifle regiment, 52 Guards rifle
division.

is recommended for order "RED BANNER"

1	Birth year	1923

2. Nationality Ukrainian

3. In Red Army service since 1941

4. Party membership VLKSM member

5. Participation in the civil war and later in In Patriotic war since September 1941 defence of USSR, in Patriotic war

6. Wounds and contusions None

7. Previous awards None

8. Drafted by which induction station Makeevka district commissariat

9. Awardee's and his family permanent intentionally obscured home address

10. Birth place Poltava region, Gadshina district, village Liten'ka.

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

He is the Patriotic war participant since September 1941. In all the combat engagements of this period, comrade YARMOLENKO exhibited examples of courage and bravery. In the fights for elimination of the encircled enemy force in Stalingrad, he acted exceptionally brave and decisive. Just during one day of 29 January 1943, his mortar crew eliminated over 50 Hitlerites, suppressed 5 firing positions, and destroyed one enemy vehicle.

For great combat skill, for courage and bravery exhibited near Stalingrad, comrade YARMOLENKO deserves state award - order "RED BANNER".

Commander of 153 Guards rifle regiment
Guards Lt. Colonel signature /BABICH/

02 February 1943



Conclusion of the superiors

He deserves state award - order "RED BANNER"

Commander of 52 Guards rifle division

Guards Mj. General signature /KOZIN/

15 February 1943

Conclusion of Army Military Council

He deserves state award - order "RED BANNER"

Deputy Commander of 21 Army
Guards Lt. General signature
/CHISTYAKOV/

Military council member of 21 Army
Mj. General *signature*/KRAINOV/

03 March 1943						

Rp. Buains

HAPPARHOM LUCT

на гвардии серманта ЯРМОЛЕНКО, федора Яковлевича комантира минрасчета стр. б-на 15 б гв. стр. полка 52 гв. стр. пиви опи

Представлен к ордену чк РАСПОЕ ЗНАМЯ".

- 1. Год рождения 1928
- 2. Национальность украинец
- C KAROFO BOOMERN CO CTONT B HKA C 1941
- 4. Партииность член в.К.См
- 5. Участие в бояж где и когда/ в отечественном воине с сентября 1941
- 6. Имеет ли ранения и контузии не имеет
- 7. чем ранее награммен/ за какие отличия/ не награммался
- в. Каким раивоен оматом призван макеевским
- 9. помашнии адрес -

1. K PATK OE, K OHK PETHOE MELLINEHME BOEBOI'O HOLBIN'A MIN SACLYFM.

участвует в Отечественной войне с сентабря 1941 года и на протяжении всед боев тов. Приоленко показал образцы мужества и отваги. В боях по уничто жению окруженном группировки под Стадинградом деиствовал исключительно смело, решительно, рго расчет только за один день боев 29 января с/г уничтожил свыше 50 гитлеровцев, подавлено 5 огневих точек и подбита одна автомашина противника.

За высокое мастерство и проявленное при этом доблесть и героиство в обях под Сталинградом тон. Ярмоленко заслуживает правительотвенном награди ордена "КРАСНОЕ ЗНАМЯ".

> ROMAHIMP 153 FB. CII ГВАРДИИ ПОДПОЛКОВНИКО ЛЕСКИ /ВАВИЧ

" февраля 1948 г.

